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ACTA DEL PLENARI NÚM. 14 

 PLENARI DEL CONSELL DEL DISTRICTE DE GRÀCIA 

SESSIÓ ORDINÀRIA 

1 de desembre de 2021 

Presidida per l’Im. Sr. Eloi Badia Casas1, regidor del Districte, se celebra simultàniament a la Sala d’Actes de la 
seu del Districte de Gràcia i per videoconferència la sessió ordinària del Consell Plenari del Districte de 
Gràcia, corresponent a la data a dalt indicada. 

Hi són presents els consellers i les conselleres: 

Grup municipal de Barcelona en Comú:  
Sra. Judith Calabria Cortecans 
Sra. Àngels Tomás Gonzalo 
Sr. Jordi Farriol Fonoll 
Sra. Cristina Carrera Viñoles 
Sr. Yusef Quadura Izquierdo 

Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya:  
Sra. Núria Pi Martínez 
Sra. Olga Hiraldo Martí 
Sr. Guillem Roma Batlle 
Sr. Miquel Colomé Ferrer 
Sr. Marc Bosch Matas 

Grup municipal de Junts per Catalunya: 
Sra. Berta Carnicer Martí 
Sr. Jordi Folch Romaní 
Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal 

Grup municipal del Partit Socialista de Catalunya:  
Sr. Alberto Lacasta Huelin 
Sra. Mercè Saltor Guinjoan 

Grup municipal de Ciutadans:  
Sr. Arturo Carrasco García 

Grup municipal de Barcelona pel Canvi: 
Sr. Jordi Daura Molins 

Excusa la seva assistència l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda, President del Consell Municipal del Districte. 

Inici de la sessió a les 18:39 hores, una vegada finalitzat el Consell Ciutadà del Districte de Gràcia. 
  

                                                           
1
 En substitució de l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda, President del Consell del Districte. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 

S'aprova per unanimitat dels membres de tots els grups municipals. 

PART INFORMATIVA 

 
2. Despatx d’ofici 
 
Es té per informat. 
 
3. Cartipàs: Presa de possessió del nou conseller de Ciutadans, Sr. Arturo Carrasco García. 
 
S’informa que per Decret d’Alcaldia de data 25 de novembre de 2021 el senyor Arturo Carrasco García ha 
estat nomenat conseller del Districte de Gràcia del Grup Municipal de Ciutadans. 
 
Acomplerta la formalitat prevista en el Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril, pel qual es regula la fórmula de 
jurament en la presa de possessió de càrrecs i funcionaris públics, el senyor Carrasco  pren possessió del 
càrrec de conseller del Districte de Gràcia, en presència de l’Im. Sr. Eloi Badia Casas, Regidor del Districte de 
Gràcia, actuant en aquest acte en substitució del President del  Consell del Districte, i davant la secretària 
delegada del Districte de Gràcia. 

 
El Regidor del Districte obre una ronda d’intervencions dels grups municipals de comiat del conseller sortint, 
Sr. Jordi Bea Costa. 
 
Intervenen: Sr. Jordi Bea Costa (conseller sortint), Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal 
(JxCat), Sr. Marc Bosch Matas (ERC), Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC) , Jordi Farriol Fonoll (BC) i l’Im. Sr. Eloi 
Badia Casas (Regidor). 
 
Es té per informat. 
 
4. Proposta de preus públics dels equipaments de districte pel 2022 
 
El Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC) ha presentat la proposta durant la celebració de la sessió del Consell Ciutadà 
del Districte de Gràcia.  Es té per informada. 
 
Intervenen:  Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC),  Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco García (C’s), Sra. Mª 
del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i  Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC). 
 
5. Informe del regidor 
 
Intervenen: l’Im. Sr. Eloi Badia Casas (Regidor), Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco García (C’s), 
Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i Sra. Olga Hiraldo Martí (ERC). 
 
El Regidor del Districte exposa l’informe i els portaveus dels grups municipals fan la seva rèplica.  
 
Per part del Regidor del Districte i els consellers s’expressa el record i el condol per a la família víctima de la 
tragèdia a Plaça Tetuan. 
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PART DECISÒRIA 

 
PROPOSTES D’ACORD 
 
6. INFORMAR FAVORABLEMENT, d’acord amb el disposat a l’article 23.2.f) de la Carta Municipal de 

Barcelona, la proposta de pressupost de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 2022. 
 
El Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC) ha presentat la proposta durant la celebració de la sessió del Consell Ciutadà 
del Districte de Gràcia.   

 
Intervenen:  Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC), Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco García (C’s), Sra. Mª 
del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i Sra. Olga Hiraldo Martí (ERC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC i PSC, amb les abstencions d’ERC i BxC i amb el vot desfavorable de 
JxCat i C’s. 
 
7. INFORMAR FAVORABLEMENT de conformitat amb allò disposat a l’article 23.2.f) de la Carta Municipal 

de Barcelona, el nou Reglament de Participació ciutadana. 
 
El Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC) ha presentat el nou Reglament durant la celebració de la sessió del Consell 
Ciutadà del Districte de Gràcia.   
 
Intervenen: :  Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC), Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco García (C’s),  Sra. 
Mª del Carmen Lleó Ribal (JxCat) i Sr. Guillem Roma Batlle (ERC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, ERC i JxCat i  amb les abstencions de C’s i BxC. 
 

PART D’IMPULS I CONTROL 

 
PROPOSICIONS/DECLARACIONS DE GRUP  

8. Del Grup municipal d'ERC 
 

Na Olga Hiraldo i Martí, en la seva qualitat de Consellera Portaveu del Grup Municipal d'Esquerra 
Republicana al Districte de Gràcia exposa: 
 

- Atès que les àrees per a gossos afavoreixen una bona relació i convivència entre els veïns i veïnes i 
els animals de companyia, ja que són espais on aquests poden córrer, jugar i fer les seves necessitats. 

- Atès que hi ha àrees que es reguen insuficientment a l’estiu, i caldria un reg periòdic per evitar les 
males olors i que s'aixequi pols.  

- Atès que no hi ha àrees amb doble porta que li aporten seguretat a les instal·lacions. 
- Atès aquestes diverses mancances detectades en el manteniment, neteja i desinfecció de les àrees 

de gossos del Districte de Gràcia.   
 

D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament 
intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 

 



 

 

Districte de Gràcia 

4/12 

 

PROPOSICIÓ 
 
Que el Govern del Districte realitzi les actuacions necessàries per a millorar les condicions d’ús i el 
manteniment de les àrees per a gossos del Districte, tenint especialment en compte la instal·lació de doble 
porta, la desinfecció, els regs periòdics, la disponibilitat d’ombres i aigua, l’aplanament de la sorra i neteja de 
les àrees de gossos.  
 
Intervenen: Sra. Olga Hiraldo Martí (ERC) –ponent-, Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco García 
(C’s), Sra. Berta Carnicer Martí (JxCat) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC).  
 
S’aprova amb els vots favorables d’ERC, JxCat, C’s i BxC  i amb l’abstenció de BC i PSC. 
 
9. Del Grup municipal de JxCat2  
 
Berta Carnicer en la seva condició de Consellera del Grup Municipal Junts per Catalunya-Barcelona al 
Districte de Gràcia, actuant en el seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic 
Municipal i les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 
 

 Atès que Travessera de Dalt és l’eix de connexió entre els districtes de Sarrià Sant Gervasi, Gràcia i 
Horta Guinardó. 

 Atès a les reiterades queixes dels comerciants de Travessera de Dalt per la manca de seguretat. 

 Atès les reiterades queixes dels veïns per la manca de neteja de Travessera de Dalt. 

 Atès la gran congestió de trànsit que hi ha a Travessera de Dalt.  

 Atès la gran concentració de pol·lució i de contaminació a la sortida del túnel de Camèlies.  

 Atès que el parc infantil ubicat a l’alçada de Travessera de Dalt 114, s’inunda quan hi ha pluges.  

 Atès que a Travessera de Dalt hi circulen 4 línies de bus i 1 línia de bus nit (24, 116, D40, H6, N0). 

 Atès que el carrer amb més soroll del districte de Gràcia és Travessera de Dalt. 
 

Per això, i d’acord amb el que estableixen els articles 60.2 i 54.1 del Reglament Orgànic Municipal, formula la 
següent: 

PROPOSICIÓ 
 
El Plenari del Districte de Gràcia insta al Govern que en el proper plenari de febrer presenti un pla integral de 
millores per Travessera de Dalt que inclogui: 
 

 Un pla d’actuació de la Guardia Urbana a Travessera de Dalt previ acord amb l’Associació de 
Comerciants.  

 Una major neteja pel que fa als contenidors pneumàtics i un major rec de  carrers amb especial 
incidència al tram compres entre el carrer Ca l’Alegre de Dalt i Escorial.  

 Un pla de neteja integral dels Jardins de Menéndez y Pelayo. 

 Un estudi de viabilitat sobre la sincronització dels semàfors en hores punta per generar una major 
fluïdesa del trànsit. 

 La col·locació d’un radar de velocitat a Travessera de Dalt amb Verdi. 

 La col·locació de radars acústics al llarg de Travessera de Dalt.  

 Una revisió del extractor de fum del túnel del Camèlies. 

                                                           
2 Proposició transaccionada amb el grup municipal de Barcelona pel Canvi. A la part expositiva s’especifica el número de carrer pel que fa a la ubicació 

del parc infantil “Travessera de Dalt, 114” i s’afegeix un nou punt a la part dispositiva: “Que el govern actualitzi un informe de seguiment de forma 
trimestral per als grups de l'oposició i veïns amb les millores que es vagin realitzant en aquest tram i que queden reflectides en aquesta proposició.” 
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 La replantació d’arbres en tots aquells escocells que estiguin buits.  

 La reparació pel que fa al drenatge del parc infantil ubicat a l’alçada del carrer Travessera de dalt 
114. 

 Un estudi de viabilitat pel que fa a l’equilibri de les parades de bus entre la vorera de muntanya i 
mar.  

 L’anàlisi sobre la viabilitat de col·locar una doble parada de bus a l’alçada de Travessera de Dalt i el 
carrer Larrard per tal d’evitar les retencions provocades per l’acumulació de busos en aquella zona 

 La presentació d’un informe amb els indicadors de contaminació i pol·lució del carrer Travessera de 
Dalt.  

 Que el govern actualitzi un informe de seguiment de forma trimestral per als grups de l'oposició i 
veïns amb les millores que es vagin realitzant en aquest tram i que queden reflectides en aquesta 
proposició. 
 

Intervenen: Sra. Berta Carnicer Martí (JxCat) –ponent-, Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Arturo Carrasco 
García (C’s), Sra. Núria Pi Martínez (ERC) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 
 
S’aprova amb els vots favorables d’ERC, JxCat, C’s i BxC i amb les abstencions de BC i PSC . 

10.  Del Grup municipal de C’s 

Jordi Bea Costa, Conseller-Portaveu del Grup Municipal CIUTADANS-C’S, actuant en el seu nom i en  
representació, d’acord amb el que estableix els articles 64.2, 60,2 i 101  del Reglament Orgànic Municipal de 
l’Ajuntament de Barcelona, exposa. 

De una forma reiterada e injustificable al Districte de Gràcia en general i a Vallcarca en particular es 
produeixen gran nombre de ocupacions il·legals, ocupacions realitzades per diferents tipus de col·lectius i 
amb diferents necessitats. El resultats de les ocupacions en la majoria de casos son problemàtiques i els 
nouvinguts son una fon de conflictes amb el veïns propers als  immobles i propietats  ocupades. Aquestes 
ocupacions generen problemes de seguretat i salubritat  que afecten a la convivència,  avui els portem a 
votació una proposta que pot acabar amb un problema generat per la deixadesa del Districte i que afecta a 
veïns i a una escola d’educació especial. 

PROPOSICIÓ 

Davant  la deixadesa que ha mostrat el Districte cap als veïns i cap  a la família propietària de la finca i dels 
terrenys ocupats al carrer Gomis 106, propietaris que no poden gaudir de la seva propietat i que per  vostès  
son el que paguen l’IBI, els processos judicials i la neteja dels terrenys. Els proposem que tal com vol la 
família expropiïn la propietat i tal com volen els veïns converteixin el terreny en un passatge verd que uneixi 
els carrers Esteve Terrades i Gomis. 
 
Intervenen: Sr. Arturo Carrasco García (C’s) –ponent-, Sr. Jordi Daura Molins (BxC), Sr. Jordi Folch Romaní 
(JxCat), Sr. Marc Bosch Matas (ERC) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 
 
Queda rebutjada amb els vots favorables de  JxCat, C’s i BxC i amb els vots desfavorables de BC, PSC i ERC. 

11.  Del Grup municipal  BxC3  

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Barcelona pel Canvi (BxCanvi) al Districte de 
Gràcia, manifesta: 

                                                           
3
 Proposició transaccionada amb el govern. S’introdueixen esmenes a la part dispositiva. 



 

 

Districte de Gràcia 

6/12 

 

L’any 2021 va començar amb un dels episodis de fred durador més alts de la darrera dècada. Els efectes de la 
borrasca Filomena van arribar a la nostra ciutat deixant unes temperatures mínimes de 4º, quatre graus de 
mitjana menys del que és habitual en aquesta època de l’any.  

Aquesta situació va tenir un impacte a moltes famílies i col·lectius vulnerables, especialment la gent gran i 
persones sense llar, aquests últims amb algunes morts fruit del fred. La fundació Arrels estima que a 
Barcelona hi ha prop de 4.200 persones sense sostre. En el recompte de persones sense llar fet per la Xarxa 
d’Atenció a Persones Sense Llar (XAPSLL) al 2021 es va comptar un total de 895 persones que dormen al 
carrer a Barcelona, de les quals 65 ho fan al Districte de Gràcia. Cal sumar-hi les més de 3.000 persones que 
s’allotgen en equipaments i entitats municipals. 

No podem obviar que ens trobem immersos en una pandèmia i el risc de contagi, en el col·lectiu de persones 
sense llar és elevat, ja que moltes d’elles no estan ni vacunades. 

Enguany, tots els pronòstics meteorològics apunten que viurem un hivern més sec i càlid, però en cap cas es 
pot descartar un fenomen de les característiques que es va viure l’any passat. Es per això que necessita estar 
preparat per qualsevol situació i protegir al màxim a aquells col·lectius més vulnerables. 

Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Barcelona pel Canvi proposa la següent: 

PROPOSICIÓ 

El Consell Plenari del Districte de Gràcia aprova: 

 Que el Districte de Gràcia reforci la visibilitat del Punt d’Assessorament Energètic (PAE) de Gràcia 
per tal d’assegurar que tothom que tingui un problema de pobresa energètica hi pugui accedir. 

 Que el districte de Gràcia insti al govern municipal a garantir les places necessàries per tal d’acollir 
persones sense llar al districte i que, en el marc de l’Operació Fred, els centres d’acollida estiguin 
coordinats amb espais per a la vacunació de la COVID-19 i la grip per garantir la prevenció 
d’aquestes malalties en aquest col·lectiu vulnerable. 

 Que el districte, juntament amb les entitats del tercer sector social, i la resta d’administracions 
treballin conjuntament amb l’objectiu de buscar solucions de prevenció atenció adequades i 
definitives per a les persones sense llar. 

 
Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (BxC) –ponent-, Sr. Arturo Carrasco García (C’s), Sra. Mª del Carmen Lleó 
Ribal  (JxCat), Sr. Marc Bosch Matas (ERC) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 
 
S’aprova amb els vots favorables de BC, PSC, JxCat, C’s i BxC i  amb l’abstenció d’ERC. 
 
 
PRECS 
 
12.  Del Grup municipal d’ERC 

Na Olga Hiraldo i Martí, en la seva qualitat de Consellera Portaveu del Grup Municipal d'Esquerra 
Republicana al Districte de Gràcia exposa: 

- Atès la creixent preocupació entre els veïns i veïnes del barri de La Salut per la presència cada vegada 
més nombrosa de bicitaxis (o trixis) a l'entorn del Park Güell. 

- Atès que els vehicles de mobilitat personal que facin una activitat d’explotació comercial, turística o 
d’oci amb ànim de lucre, cal que segueixin unes condicions especials de circulació. 
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- Atès que els bicitaxis, catalogats com a Vehicles de Mobilitat Personal (VMP) han de complir la 
normativa vigent, han d’estar registrats, disposar de l’assegurança corresponent i han de circular pels 
espais que els corresponen. 
 

D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament 
intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 

PREC 

Demanem que s'intensifiqui el control dels vehicles de mobilitat personal (VMP) d’activitat econòmica, en 
concret els coneguts com bicitaxis o trixis, amb la voluntat de protegir el vianant, garantir el compliment de 
la normativa vigent per a aquesta tipologia de vehicles, assegurar una correcta circulació i regular els usos de 
l’espai públic. 
 
Intervenen: Sr. Miquel Colomé Ferrer (ERC) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

S'accepta el prec. 

13.  Del Grup municipal de JxCat4 

Carme Lleó en la seva condició de Consellera-Portaveu del Grup Municipal Junts per Catalunya-Barcelona al 
Districte de Gràcia, actuant en el seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic 
Municipal i les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 

 Atès a la situació i a la demanda creixent d’atenció de Salut Mental 

 Atès que ja disposem de la memòria de les taules de Salut Mental.  

 Atès que al districte de Gràcia es va constituir la taula de Salut Mental al 7 de maig del 2021. 

 Atès que les últimes dades mostren que les afectacions en la Salut Mental han augmentat amb un 
especial èmfasi en la gent jove. 

Per això, i d’acord amb el que estableixen els articles 60.2 i 54.1 del Reglament Orgànic Municipal, formula la 
següent: 

PREC 

Que el govern del districte de Gràcia en el proper Consell de Salut de juny del 2022 ens faciliti un informe 
detallant:  

- Una comparativa de l’any 2020-2021 sobre l’atenció de patologies relacionades amb la Salut Mental. 
- Una comparativa de l’any 2020-2021 vers la medicalització per tractar patologies relacionades amb la 

Salut Mental. 
- Una comparativa de l’any 2020-2021 sobre els episodis de conducta suïcida.  
- Accions dutes a terme pel que fa referència a la prevenció del suïcidi.  
- Accions dutes a terme pel tractament del dol i la pèrdua.  
- Una relació de les accions preventives i d’acompanyament de la gent jove per a la detecció i 

tractament de les patologies de Salut Mental.  

I que prèviament en el Consell de Salut del mes de desembre ens exposi quina metodologia de 
treball s'està duent a terme. 

                                                           
4
 En aquest prec s'inclouen diverses esmenes transaccionades amb govern. 
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Intervenen: Sra. Mª del Carmen Lleó Ribal  (JxCat) i Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC). 

S'accepta el prec. 
 
14.  Del Grup municipal de JxCat 

Jordi Folch en la seva condició de Conseller del Grup Municipal Junts per Catalunya-Barcelona al Districte de 
Gràcia, actuant en el seu nom i representació, d’acord amb el que estableix el Reglament Orgànic Municipal i 
les Normes Reguladores del funcionament dels Districtes, manifesta: 

 Atès les reiterades queixes dels veïns sobre la perillositat de l’encreuament del C/Taxdirt amb C/ Pau 
Alsina.  

 Atès que segons el registre de Guardià Urbana de sinistralitat hi ha una mitja de deu accidents anuals 
en aquella zona.  

 Atès que l’afluència màxima de vehicles es pel C/Taxdirt i no per el C/ Pau Alsina 

Per això, i d’acord amb el que estableixen els articles 60.2 i 54.1 del Reglament Orgànic Municipal, formula la 
següent: 

PREC 

Que es faci un estudi de trànsit a l'encreuament del C/Taxdirt amb el C/ Pau Alsina instal·lant un comptador 
per tal de valorar la idoneïtat de col·locar un semàfor o canviar la prioritat de pas al C/ Taxdirt pel C/ 
Pau Alsina. 
 
Intervenen: Sr. Jordi Folch Romaní (JxCat) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 

S'accepta el prec. 
 
15.  Del Grup municipal de BxC5 

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Barcelona pel Canvi (BxCanvi) al Districte de 
Gràcia, manifesta: 

 Atès que el llac de la Creueta del Coll va estar una temporada llarga tancat al públic degut a un 
procés de manteniment i reparació per tal d’evitar talls i lesions als banyistes. 

 Atès que el districte va reconèixer que la reparació inicial al 2020 havia costat entorn a 600.000€, 
després de l’entorn de cent ferits. 

 Atès que fa unes setmanes coneixíem que el llac de torna a tenir desperfectes i necessita d’una nova 
reparació. 

 Atès que aquest llac es troba en un espai natural i els veïns volen continuar donant-li un ús de piscina 
durant la temporada d’estiu. 

Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Barcelona pel Canvi proposa el següent: 

  

                                                           
5
 Prec transaccionat amb el govern, en el sentit que l’informe sobre l’estat actual del llac de la Creueta del Coll es presenti als veïns i grups de l’oposició 

“en els propers mesos”. 
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PREC 

Instem al govern del Districte de Gràcia a que presenti als veïns i grups de l’oposició, en els propers mesos, 
un informe sobre l’estat actual del llac de la Creueta del Coll i quines opcions hi ha sobre la taula per tal de 
donar continuïtat a la viabilitat d’aquest llac-piscina. 

Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (BxC) i Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC). 

No s'accepta el prec. 
 
16.  Del Grup municipal de BxC 

Jordi Daura Molins, Conseller-Portaveu del Grup Municipal de Barcelona pel Canvi (BxCanvi) al Districte de 
Gràcia, manifesta: 

 Atès que molts veïns han petit els efectes de la COVID-19 i, una part d’aquests, ha perdut la vida. 

 Atès que a dia d’avui no s’ha celebrat un acte institucional al districte en memòria i record de les 
víctimes de la COVID-19. 

 Atès que la situació epidemiològica permet tornar a fer actes amb una certa normalitat, sempre 
respectant i seguint les recomanacions sanitàries. 

Per tot l’exposat, el Grup Municipal de Barcelona pel Canvi proposa el següent: 

PREC 

Instem al govern del Districte de Gràcia a organitzar un Acte Institucional al Districte de Gràcia en record i 
memòria d’aquelles persones que ens han deixat, aquells que han petit la malaltia i tots els col·lectius que 
han treballat per combatre la pandèmia i salvar vides. 

Intervenen: Sr. Jordi Daura Molins (BxC) i Sra. Àngels Tomás Gonzalo (BC). 

S’accepta el prec. 
 

PREGUNTES 

17. Del Grup municipal d’ERC 

En Guillem Roma i Batlle, en la seva qualitat de Conseller del Grup Municipal d'Esquerra Republicana al 
Districte de Gràcia exposa: 

- Atès que en una reunió realitzada al març entre el Districte i la plataforma Salvem L'Alzina, es va 
informar que aquest passat mes d’abril s’obriria el pati interior de les casetes d'Encarnació per a que 
fos autogestionat i es realitzessin activitats socioculturals i ambientals. 

- Atès que a principis de maig es va informar que novament s'endarreria l’obertura del nou jardí 
provisional. 

- Atès que l'equip de govern va assegurar que les obres del jardí provisional es farien el passat mes de 
juny -amb dos mesos de retard- després que Parcs i Jardins hagués plantejat fer un mur al perímetre 
i una plataforma que protegeixi les arrels de l'alzina. 

- Atès que encara no s’ha construït la plataforma per protegir les arrels de l’alzina. 
- Atès que estem al mes de desembre i l’espai encara resta tancat amb la degradació natural de 

l’espai. 
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D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i l’article 35 del 
Reglament intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula la següent: 
 

PREGUNTA 

Quan s’obrirà el pati interior del jardí on hi ha l’alzina bicentenària de les Casetes d’Encarnació als veïns i 
veïnes?  

Intervenen: Sr. Guillem Roma Batlle (ERC ) i Sr. Jordi Farriol Fonoll (BC). 

Es dona per tractada. 
 

18. Del Grup municipal de C’s 

Jordi Bea Costa, Conseller-Portaveu del Grup Municipal CIUTADANS-C’S, actuant en el seu nom  i en  
representació, d`acord amb el que estableix els articles  64.1 i 98  del Reglament Orgànic Municipal de l`  
Ajuntament de Barcelona, exposa. 

EXPOSO 

La Vespa velutina és una espècie invasora procedent d'Àsia, concretament de la part nord de l'Índia i la Xina, 
que a més d'alimentar-se de la resta d'insectes que habiten els camps, com és comú en l'espècie, també ho 
fa a partir de les abelles  autòctones, la carn de les quals s'utilitza per alimentar les larves de la vespa 
invasora.  

Es un  insecte molt perillós i els seus atacs  ja han produït algun mort, l’últim documentat va ser a un poble 
de Lugo a l’any 2019. A principis de novembre d’enguany es va retirar un niu  de un plataner situat al costat 
de una escola als límits entre  Vallcarca i el Penitents. 

Des de el 2018 l`Ajuntament es conscient de la presencia de aquest insectes a la serra de Collserola. 

PREGUNTA 

Quines mesures es prenen a nivell de ciutat per controlar i erradicar el creixement d’aquesta espècie 
invasora i quines actuacions fa el Districte per evitar que la vespa asiàtica envaeixi i colonitzi les zones verdes 
de Gràcia.  

 
Intervenen: Sr. Arturo Carrasco García (C’s) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

Es dona per tractada. 
 
19. Del Grup municipal de C’s 

Jordi Bea Costa, Conseller-Portaveu del Grup Municipal CIUTADANS-C’S, actuant en el seu nom  i en  
representació, d`acord amb el que estableix els articles 64.2, 60,2 i 101  del Reglament Orgànic Municipal de 
l`  Ajuntament de Barcelona, exposa. 
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Fa anys va aparèixer una nova economia,  la de persones que per diferents motius necessiten llogar una o 
més habitacions de casa seva per guanyar uns ingressos extres a finals de mes, les llars compartides. 

Una economia no regulada, que vostès l’han convertida en il·legal, el seu desconeixement de un sector 
econòmic , ha fet que confonguin pisos o habitacions turístiques  amb llars compartides. 

Una vegada mes veiem el seu tarannà , basat en prohibir i sense dades ni estudis, decideixen empobrir a 
moltes persones, moltes d’elles jubilades que llogaven alguna habitació per arribar a final de mes. 

Un sector que demana que els regulin i que no els confonguin amb apartaments turístics , que ja estan 
regulats. Una llar compartida no sol ser propietat de un gran tenidor, es la propietat de un particular al que 
vostès l’impedeixen obtenir uns ingressos extres. Com aquesta prohibició es un atac a la llibertat individual i 
com el parc de llars compartides funciona a tota Europa, ens podrien explicar els motius que els han portat a 
prendre una mesura tan restrictiva. 

PREGUNTA 

Quants habitatges destinats a llars compartides existeixen al Districte, quants propietaris particulars i  
tenidors dediquen els seus habitatges a llogar habitacions, quin es el perfil del llogater, com compensaran els 
efectes econòmics negatius que patiran els petits propietaris com a conseqüència de les prohibicions 
imposades. Prego resposta per escrit. 
 
Intervenen: Sr. Arturo Carrasco García (C’s) i Sr. Yusef Quadura Izquierdo (BC). 

Es dona per tractada. 
 

SEGUIMENT DE PROPOSICIONS/DECLARACIONS DE GRUP I PRECS 

20. Del Grup municipal d'ERC 

En Marc Bosch Matas, en la seva qualitat de Conseller del Grup Municipal d'Esquerra Republicana al Districte 
de Gràcia exposa: 

- Atès que al Consell Plenari del districte de Gràcia del passat 2 de març  de 2021 vam presentar una 
proposició per promoure un model d’oci inclusiu i obert a totes les persones, incorporant la 
perspectiva de trastorns de conducta alimentària, implicant les entitats de d’educació en el lleure, 
l’associacionisme juvenil, entitats esportives i culturals. 

- Atès que la proposició va ser aprovada amb el vot a favor dels grups municipals de BeC, PSC, ERC, Junts 
i Cs i l'abstenció del grup municipal de BpC. 

- Atès que no tenim constància de les actuacions realitzades en aquests 9 mesos. 

D'acord amb el que estableixen els articles 64.1, 98 i 99 del Reglament Orgànic Municipal, i el Reglament 
intern d’organització i funcionament del Districte de Gràcia formula el següent: 
 

SEGUIMENT DE PROPOSICIÓ 
 
Que s’informi de l’estat d’execució de la proposició aprovada al Consell Plenari del Districte de Gràcia del 
passat 2 de març del 2021 amb el següent contingut: 
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El Consell Plenari acorda que el govern del Districte de Gràcia conjuntament amb les respectives 
regidories competents: 
 
Que s’iniciï una campanya, conjuntament amb l’associacionisme juvenil del districte i altres 
associacions esportives o culturals on s’ofereixin activitats per a joves amb els següents objectius: 
 

- Promoure un model d’oci inclusiu i obert a totes les persones, incorporant la perspectiva de 
trastorns de conducta alimentària. 

- Promoure la formació dels responsables de les entitats d’educació en el lleure, esportives i 
culturals per a la detecció i acompanyament de persones amb trastorns de conducta 
alimentària amb l’objectiu d’evitar la seva exclusió i garantir el seu dret al lleure. 

- Promoure la diversitat corporal i lluitar contra els patrons estètics irreals imposats. 
 
Intervenen: Sr. Marc Bosch Matas (ERC) i Sr. Alberto Lacasta Huelin (PSC). 

Es dona per tractada. 

 
No havent-hi més assumptes per tractar, el president suplent  dona per acabada la sessió ordinària del 
Plenari del Consell de Districte de Gràcia a les 21:20 hores.  
 
El president suplent, La secretària del Consell, 
 
 
 
 
 
Eloi Badia Casas 

 
 
 
 
 
Dolors Banús Tort 

  


